
 

 

 

 

 

ASSEMBLEA GENERAL ORDINÀRIA DE LA FEDERACIÓ CATALANA 

D’ESPORTS PER A PERSONES AMB DISCAPACITAT INTEL·LECTUAL-

ACELL 
 

 

 

Acta 
 

A Barcelona,  19 de juny de dos mil vint-i-quatre i a la sala d’actes de la Diputació de 

Barcelona (l’Edifici Serradell, 1ª Planta B, Sala D1 -Recinte Mundet -Passeig de la Vall 

d'Hebron, 171,  de Barcelona). 

 

Persones assistents: 

 

 

Clubs Esportius: 
 

 Sr. José Antonio Porras 

Representant Club Esportiu Asproseat 
 

 Sr. Ricardo Poveda 

President del  Club Alfa 
 

 Sr. Anna Balp 

Representant Club Alba de Tàrrega 
 

 Sr. Artur Feijó 

President Club TEB 
 

 Sra. Eulàlia 

Representant Club Hoquei Ripollet 
 

 Sr. Toni Valera 

President Club Màgics 
 

 Sra. Rosa Planellas 

Presidenta Club Alba Reus 
 

 Sra. Marina Gómez 

Representant Club El Vilar 
 

 Sra. Natividad Claudia Plana Ortiz 

Presidenta Club Àngel Apasa 
 

 Sr. Serapi Colombo 

President Club Esportiu Solc 
 

 

Personal Federació:  
 

 Sr. José Manuel Algeciras 

Gerent de la Fed. Cat. d’Esp. Pers. Disc. 

Int.-ACELL 

 

 

 

 

 

 

Membres Junta Directiva: 
 

 Sra. Pepa Muñoz 

Presidenta 
 

 Sr. Joan Lluís Monteys  

Vocal  
 

 Sra. Dolo Ramón 

Vocal 
 

 Sra. Montse Cuberta 

Vocal 

 

 Sra. Mercè Cuberta 

Presidenta Territorial de Barcelona 

 

 Sr. Xavier Ferré 

Secretari 
 

 Sr. Artur Morte 

Estament de Tècnics 
 

 Sra. Mayte Lleti 

Presidenta Territorial de Tarragona 
 

 Sra. Anna Pàmies 

Presidenta Territorial de Lleida  
 

 Sr. Ferran Delgado 

Tresorer 

 

Personal Federació:  
 

 Sr. Gerard Taulé 

 Departament de Lleure Fed. ACELL 
 

 Sra. Patricia Pelegrí 

 Departament de Lleure Fed. ACELL 

 



 

 

 

 

 

També es compta amb l’assistència del Sr. Esteve Pujals, advocat de l’entitat, Sr. Nèstor 

Vilella, assessor de la Federació. 

 

Excusa la seva assistència el Sr. Toni Garrich, vicepresident 1er de la Federació ACELL  
 
 

Ordre del dia  
 

1. Informe de la Presidenta. 

2. Nomenament per l’Assemblea de dos interventors per l’aprovació de l’acta, si 

s’escau, d’acord amb l’article 66 del Decret 58/2010, de les Entitats Esportives de 

Catalunya. 

3. Aprovar, si s’escau, l’informe o la memòria de les activitats de l’exercici vençut. 

4. Aprovar, si s’escau, els comptes anuals amb el balanç i el compte d’ingressos i 

despeses i la memòria de l’any 2023.  

5. Aprovar, si s’escau, les quotes establertes pel pagament de les llicències i altres 

conceptes de la temporada vinent. 

6. Aprovar, si s’escau, el pressupost econòmic de la Federació Catalana d’Esports per 

a Persones amb Discapacitat Intel·lectual (ACELL), per a l’exercici vigent. 

7. Aprovar, si s’escau, el Programa Anual i el Calendari Esportiu Oficial de la 

Federació Catalana d’Esports per a Persones amb Discapacitat Intel·lectual 

(ACELL), per a l’any 2024. 

8. Aprovació de la Memòria anual del Compliance 2023 

9. Ratificació de càrrecs de la Junta Directiva. 

10. Altes i baixes de centres durant l’any 2023 

11. Torn obert de paraula 

 
 

A les 18:30 h. es dona inici a la sessió presencial i telemàtica en segona convocatòria i 

definitiva. 
 

 

 

 

1.- Informe de la Presidenta. 
 

La Sra. Pepa Muñoz, presidenta de la Federació Catalana d’Esports per a Persones amb 

Discapacitat Intel·lectual -ACELL, saluda a les persones presents a l’Assemblea. i agraeix 

la seva assistència.  

 

Informa que ens acompanya en aquesta ocasió el Sr. Nèstor Vilella, assessor de la 

Federació ACELL i el Sr. Esteve Pujals, advocat de l’entitat (virtualment). 

 

Comença el seu informe fent un recordatori a totes les persones que malauradament en han 

deixat aquest 2024: Sra. Carme Saldaña i Sr. Víctor Fernández, i en acabar l’any, el traspàs 

del Sr. Joan Escolà, persona molt vinculada a la nostra entitat. 

 

 

 



 

 

 

 

 

Comenta que aquest 2023 ha estat marcat per uns Jocs celebrats a la ciutat de Granollers. 

Aquet és el gran esdeveniment esportiu per a tots els nostres esportistes. 

 

Al setembre es va dur a terme una jornada de valoració d’aquests Jocs. Indica que va ser 

molt participativa i on es van recollir tota una sèrie de propostes de millora que s’han 

incorporat al Pla Estratègic. 

 

Al novembre és va celebrar un acte de commemoració del 35è aniversari dels 1ers Jocs  

celebrats a la ciutat de Lleida. En aquest es va rebre als esportistes que ens van representar 

als Jocs Mundials de Berlin 2023. 

 

Informa de l’acord que s’ha arribat amb Special Olympics España per recuperar el logotip 

de Special Olympics. Ara, a nivell de visualització, som la Federació ACELL Special 

Olympics.  

 

Pel que respecta als comptes de l’entitat  informa que s’ha anat recuperant la normalitat. 

Hi havia un pla quinquennal que s’ha anat complint molt rigorosament i agraeix a  l’equip 

tècnic que ho ha fet possible.  

 

Informa de la venta de la finca d’Estèguel i de la creació de la Fundació ACELL tal i com 

ja s’havia aprovat en la darrera Assemblea Gral. Extraordinària. 

  

Agraeix també a la Sra. Marina Gómez la seva assistència, i els seu suport i col·laboració 

facilitant el traspàs de la seva presidència. 

 

Així mateix explica que, tot i no estar a l’ordre del dia, s’ha cregut convenient realitzar una 

pre-presentació del que ha estat el treball del Pla Estratègic. Es pretén, més endavant,  fer 

un Assemblea General Extraordinària, però participativa,  en la que s’aprovarà formalment. 

 

Un altre dels temes que s’han valorat, per a fer aquesta pre-presentació, ha estat que hi ha 

una part de la despesa d’aquest Pla que s’ha previst en el pressupost d’aquest 2024 i que 

avui es presentarà i caldrà aprovar en el punt 6 de l’ordre del dia. 

 

Cedeix tot seguit la paraula al Sr. Nèstor Vilella responsable del mateix. 

 

Es projecta la presentació i comenta que, tot i ser molt breu i sense dades econòmiques,  

s’ha cregut adient explicar-lo per compartir quina ha estat la feina que s’ha fet fins ara. 

Estarà penjada al web per a poder-la descarregar. 

 

En primer lloc hi ha una petita introducció del perquè s’ha fet aquest Pla Estratègic. Tot 

seguit trobem el calendari, que s’ha dividit en diferents fases.  

- Fase d’aprovació a l’any 2023 

- El primer trimestre d’aquest any 2024 s’ha fet una part d’anàlisis, diagnosis i 

estratègia.  

 

 

  



 

 

 

 

 

- El segon trimestre s’ha fet tota la part d’operativitat i tema econòmic.  

- I ara ens trobaríem  en aquesta part final d’aprovació i publicació que en tot cas, en 

lloc de fer-se al juny com estava previst, s’ha posposat al setembre.  

 

Tot seguit indica qui ha participat en aquesta part d’anàlisis. S’han fet enquestes online, 

entrevistes i sessions de treball. El document indica quantes se n’han fet, a qui s’ha demanat 

la seva participació i qui hi ha participat.  

 

Fruit del recull de tot el que s’ha anat treballant s’ha fet una primer diagnosis, sobre tot per 

remarcar quines son les oportunitats, fortaleses, debilitats i amenaces. Aquesta ha esta la 

base de treball per la part propositiva. Al final el Pla Estratègic té 6 línies (blocs 

suficientment diferenciats), 29 objectius i 72 accions.  

A continuació presenta cada línia amb els seus objectius i en fa una breu explicació: 

 

- Lideratge 

- Esportiu 

- Lleure i vacances 

- Organització 

- Gestió d’instal·lacions esportives 

- Jocs Special Olympics 

 

Explica el calendari que es treballarà amb els diferents responsables i que està definit per 

temporades. 

 

També comenta com es desplegarà aquest Pla Estratègic. S’ha d’intentar, amb les persones 

que som, com es pot plantejar i poder fer. La dinàmica es intentar crear un equip de treball 

darrera de cada un dels 29 objectius. Aquest equip de treball hauria de tenir el seu 

responsable estratègic (que podria ser una persona de la Junta Directiva, de la Delegació 

Territorial, un Club,..)  i un responsable dins de l’àmbit operatiu (treballadors de la Fed. 

ACELL). Aquestes persones hauran de crear, juntament amb altres, un equip de treball per 

a dinamitzar cada un d’aquests objectius. La coordinació d’aquests eixos anirà a càrrec del 

Sr. José Manuel Algeciras i el mateix Sr. Nestor Vilella, per a vetllar pel seguiment del 

calendari previst i per a que hi hagi els recursos necessaris. 

 

Finalment hi ha la part de valoració d’aquest Pla Estratègic. Es planteja una fase de 

coordinació que pugui fer el seguiment d’aquestes accions setmanalment per part del Sr. 

J.M. Algeciras i ell mateix. També una de seguiment i avaluació, ja més a nivell  

d’objectius, sobretot per part de la Junta Directiva i perquè no, plantejar unes sessions 

trimestrals obertes a tots els clubs.  

 

La Sra. Pepa Muñoz pren la paraula i comenta que s’està treballant per a realitzar una 

trobada extraordinària cap a final del mes setembre, que segurament serà en dissabte, per a 

que hi pugui participar el màxim de persones possible. 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

Agraeix al Sr. Vilella i al seu equip la feina realitzada, i destaca l’elevada participació a 

tots els nivells. Comenta que és un Pla de tota l’organització i serà un creixement  per la 

capacitat de donar resposta a les necessitats de les persones amb discapacitat intel·lectual. 

 

S’adjunta document. 

 

 

2.-  Nomenament per l’Assemblea de dos interventors per l’aprovació de l’acta, si 

s’escau, d’acord amb l’article 66 del Decret 58/2010, de les Entitats Esportives de 

Catalunya. 
 

D’acord amb l’article 66 del Decret 58/2010, es demana d’entre els membres assistents a 

dues persones que vulguin fer d’interventors de manera voluntària, per tal de signar i, 

conseqüentment, aprovar l’Acta de l’Assemblea conjuntament amb el President i el 

Secretari. 

 

Surten escollides les següents persones:  

 

- Sr. Serapi Colombo, president del Club Solc. 

- Sr. Toni Valera, president del Club Màgics. 

 

 

3.- Aprovar, si s’escau, l’informe o la memòria de les activitats de l’exercici vençut. 
 

El Sr. José Manuel Algeciras dona la paraula al Sr. Gerard Taulé, tècnic del Departament 

de Lleure, que explica les activitats que s’han portat a terme durant l’any 2023. 

 

Presenta el calendari d’activitats del departament en relació a les campanyes de Setmana 

Santa, Estiu, Nadal, Vacances a Mida (realitzades únicament per a usuaris d’un mateix 

centre)  i Respirs. 

Així mateix comenta la participació per nivells: NS Intermitent, NS Limitat, Gent Gran, 

NS Extern/Generalitzat. 

 

Totes les activitats son amb pernoctació i es porten a terme  en funció del nivell 

d’autonomia i edat.  Aquestes poden ser des de fer una sortida i passejada a activitats de 

senderisme, caiac,... etc. 

 

La participació de les vacances del 2023 ha estat molt semblant a la de l’any 2022, és a dir 

no hi ha hagut un creixement. Això és degut a que aquest any les vacances de Setmana 

Santa es van iniciar l’endemà de quan es van acabar els Jocs Special Olympics Granollers 

2023 i per tant moltes persones van haver de decidir participar en una única activitat. Donat 

que els Jocs es realitzen cada 4 anys moltes persones van decidir participar als Jocs. 

 

Comentar però que la resta de campanyes van tenir un increment de participació. 

L’increment més gran d’assistència ha estat en el grup de gent gran. Els nostres participants 

van envellint. A partir de 50-55 es creen grups amb un monitor en una ràtio de 4-5 

participants, per l’atenció que requereixen.  

 



 

 

 

 

 

 

La participació total a la campanya d’estiu va estar de 635 persones. Destacar que d’aquests 

més de 30 persones van ser nous federats.  

 

Destins:  

- Setmana Santa: Lleida, Puigcerdà, Tossa de Mar, Pineda de Mar i València. 

- Estiu: Paris, Màlaga, Esterri d’Àneu, La Molina, Blanes, Lloret, Roses i Xerta. 

- Nadal: La Seu d’Urgell, Calella, Empuriabrava, Benicarló i Sant Hilari Sacalm 

 

Les tres campanyes es van cobrir amb la participació de tos els grup: NS Intermitent, NS 

Limitat, Gent Gran i NS Extens. No es va limitar cap accés. Es van obrir les convocatòries  

independentment del grau de discapacitat i necessitats especials. 

 

L’objectiu que s’ha plantejat en els darrers anys es aconseguir obrir tots els destins /viatges 

a les persones amb qualsevol necessitat de suport i no fer distincions. 

 

Pel que respecta als Respirs (sortides amb pernoctació però amb un temps més curt, 

coincidint amb caps de setmana i ponts) és a dir curta estada, comentar que l’any 2023 es 

van fer un total de 10 sortides (pràcticament una per mes), menys el mes de juny que se’n 

van fer dues. 

 

Destins: Vilanova i la Geltrú, Camino de Santiago, Salou amb entrada a Port Aventura, 

Madrid amb entrada al Parc Warner, Lloret de Mar, Praga amb avió,  Comarruga, Andorra, 

Casserres (casa rural) i Saragossa. 

 

El total de participació va estar de 284 persones, molt similar a l’any 2022 que va ser de 

275 persones. L’any  2023 s’ha fet algun respir més però tots els que s’han ofert  són destins 

més exclusius per a que els nostres participants tinguin més opcions. 

L’important és que els participants puguin escollir lliurament quines vacances volen fer, i 

on volen anar. 

 

La participació majoritària de persones ens els respirs és de suport NS intermitent (persones 

més autònomes). Donat que la majoria treballen en empreses ordinàries les dates dels 

respirs són les que els hi encaixen millor. 

 

Vacances a mida.  

L’any 2023 es van fer aquestes vacances a dos centres: Asproseat i Hospitalitat. 

Asproseat va viatjar a Salou a l’hotel Marinada (4*) molt ben adaptat (pràcticament tots les 

habitacions amb dutxa). És un dels requisit que sempre s’intenta buscar.  

 

Tot seguit informa de les beques atorgades per les campanyes de Setmana Santa, Estiu i 

Nadal per províncies, i dels Ajuts ACELL pels Respirs. 

 

L’any 2023 es van atorgar 30 beques, amb un total de 4.960 € repartits. 

I 357 ajuts, amb un total de 11.550€ atorgats. 

 

 



 

 

 

 

 

 

Paral·lelament es fan altres activitats: de cap de setmana, més puntuals (culturals).  

Actualment hi ha 5 grups de cap de setmana. Els grups són: 

- Miró (17 participants joves) 

- Gaudí (19 participants NS Intermitent) 

- Van Gogh (25 participants NS Intermitent) 

- Da Vinci (21 participants NS Limitat) 

- Picasso (17 participants Gent Gran) 

 

Fan trobades setmanalment amb una durada mínima de 4 hores, amb activitats a la ciutat 

de Barcelona. 

 

Hi ha també el grup de Barcelona Cultural amb un nivell d’autonomia alt, i que realitza 

les sortides els dijous a la tarda per la ciutat comtal, amb una durada mínima de dues hores 

i mitja. Assisteixen al teatre, concerts, visites a  museus, llocs emblemàtics de la ciutat,... 

etc. 

 

Es projecte el calendari de lleure 2024 i en fa una explicació, tot indicant que es volen fer 

un mínim de 8 respirs, mantenint les tres campanyes de Setmana Santa, Estiu i Nadal i 

augmentar el serveis de vacances a mida. 

 

La Sra. Pepa Muñoz felicitat a tot l’equip per la feina feta i sobretot pel salt considerable 

per atendre a les persones amb discapacitat intel·lectual respectant els seus desitjos. 

 

El Sr. Algeciras pren la paraula i explica les activitats esportives que s’han realitzat l’any 

2023. 

 

A continuació, i dins les activitat ordinàries de la Federació, informa que s’han organitzat: 

 

- Els Jocs Special Olympics Granollers 2023 (30 del març al 2 d’abril) 

- 12 Campionats de Catalunya Absolut en lloc dels 15 habituals 

- 20 Campionats Territorials enlloc dels 28 

- 4 Campionats de Catalunya Escolars que s’han mantingut 

- 122 Jornades de Lliga. Indica que comencen a ser ja moltes jornades. 

 

Comenta que donat el volum d’organització el que es fa és encabir alguns campionats de 

Catalunya més minoritaris dins dels Jocs. 

 

Aquest any 2023, com a novetat, s’han dut a terme dues Jornades de Vela 

 

En relació a la magnitud dels Jocs comenta: 

Els esports que es van disputar i que van ser: Bàsquet, Floorball, Bàdminton, Atletisme, 

Petanca, Handbol, Pàdel, Ciclisme, Programa YAP, Tennis, Natació, Gimnàstica, Tennis 

Taula, Futbol A5 i A7. En total 15 realitzats en diferents instal·lacions. 

 

 



 

 

 

 

 
 

Explica que hi van participar un total de: 

 

- 2.530 persones: 

o 375 entrenadors/es 

o 1.495 esportistes 

o 60 persones d’organització 

o 607 places de voluntaris/es 

 

- 9  països: Alemanya, Estònia, Bèlgica. Hongria, Andorra, San Marino, Mònaco, 

Marroc i Malta. Amb el problema afegit que coincidia amb els Jocs Mundials de 

Berlin, i que molts països havien de decidir a quin dels Jocs volien participar.  

 

- 11 comunitats autònomes següents: Aragó, Castella la Manxa, Castella i Lleó, La 

Rioja, Madrid, Comunitat Valenciana, Galícia, Canàries, Ceuta, Andalusia i 

Múrcia. 

La participació de tants països i comunitats autònomes va implicar una dificultat extrema 

a l’hora de l’organització. Comentar que no son rigorosos a l’hora d’intercanviar 

informació i això comporta molts problemes.  

Es van repartir 6.100 dinars i 5.790 esmorzars i sopars (donat que hi va haver algun club 

participant de Granollers que va demanar inscriure´s a darrera hora i es va acceptar amb la 

condició de no tenir allotjament i per tant sopar i esmorzar). 

Es van organitzar 741 habitacions de 10 hotels diferents.  

L’organització va prestar especial atenció a la seguretat i va facilitar a tots/es les esportistes 

una polsera acreditativa que, mitjançant un codi QR, permetria identificar a tots/es els/les 

participants. 

Es va contractar personal de seguretat a totes les instal·lacions i també un servei mèdic 

format per Creu Roja Granollers, SEM i per la fundació Privada Hospital de Granollers. 

A diferència d’altres edicions dels Jocs, es van haver de contractar més de 20 empreses de 

transport (autocars) diferents. El motiu va ser que al modificar la data dels Jocs totes les 

companyies de transport tenien els autocars reservats. 

A nivell de mitjans digitals l’impacte ha estat de 431 que suposa una audiència de 

675.463.568 de persones  per un valor de 1.289.252€. 

L'audiència s'ha vist multiplicada, gairebé, per deu vegades superior a l'anterior edició́. 

Significant que els Jocs Special Olympics han arribat a una xifra molt més elevada de 

persones, que han visualitzat, llegit i escoltat diferents missatges sobre aquests. 

 

 



 

 

 

 

 

 

Els impactes que han tingut lloc (per exemple, els mitjans de premsa que ho han publicat, 

televisió, etc.) han estat molt més efectius tot i ser menys. Aquests, conglomeraven un 

número molt més gran de lectors/audiència, esdevenint una comunicació molt més efectiva. 

El valor econòmic és molt similar a l'anterior edició. Això representa el cost publicitari de 

cada acció. Per menys diners, es va accedir a una audiència més gran. 

 

També destaquem que enguany la presència televisiva ha estat superior. 

 

Pel que fa a les dades de xarxes socials (Facebook, Instagram i Twitter) també s’han 

recopilat unes dades molt positives. Els seguidors han sumat 11.360 entre els tres comptes 

i pel que fa a les impressions han estat 245.550, sent Instagram la xarxa amb més 

interaccions.  

 

Instagram ha guanyat 515 seguidors en total amb 4.821 Likes, amb 142.810 impressions. 

Twitter ha guanyat 88 seguidors amb 46.470 impressions. 

Facebook ha guanyat 45 seguidors amb 39.390 impressions, sent la xarxa amb més 

seguidors.  

 

Comenta tot seguit les altres activitats que s’han portat a terme aquest any 2023 tot indicant: 

- 13è Trofeu Internacional de Futbol Sala Ciutat de Barcelona (15 al 17 de setembre, 

amb la participació de 4 equips: Catalunya, Dinamarca, França i Madrid) 

- Campus d’esport i Lleure (del 26 de juny al 28 de juliol, amb 140 participants). 

- Participació al “VIII Torneo Nacional S.O.España -Más Que Tenis”, Manacor, 15 

al 17 de desembre del 2023. 

- Participació als Jocs Mundials Special Olympics Berlin 2023 (Del 17 al 26 de juny, 

amb esportistes participants a floorball, bàdminton, atletisme i gimnàstica, i on la 

selecció de bàsquet femenina unificada, formada només per jugadores catalanes, va 

quedar campiona. 

- Participació a diferents tornejos de tennis: Trofeu Compte Godó, Memorial Gerard 

Gibert, Copa Potter,.. etc. 

- Participació a la Cursa de la Mercè, Challenger Barcelona Triathlon, Cursa Jean 

Bouin 

- Exhibició a la Copa del Rei de Bàsquet (17 de febrer a Badalona). 

- Trofeu Nostra Catalunya de Futbol 8 amb el RCD Espanyol. 

- Participació al Campionat  Nacional de Bàsquet amb S.O.E i la Fundació Ricky 

Rubio. 

- Participació al Catigat de Ciclisme al Pla d’Urgell. 

- Participació al Curs d’Iniciació de Vela a Getxo, organitzat per S.O.E. 

- Co-organització del Campus per jugadors amb discapacitat intel·lectual amb la 

Pau Gasol Academy 

- Etc. 

 



 

 

 

 

A continuació mostra una comparativa de clubs i llicències des de la temporada 2019, 2021, 

2022 i l’anualitat 2023. 

Comentar que ja s’han superat el número de clubs i llicències que hi havia al juliol del 2022 

tot i que encara manca una mica per arribar als que hi havia abans de la pandèmia. 

Al juny del 2023 es van emetre 3.337 llicències i hi havia 124 clubs federats. 

 

S’aprova per unanimitat la memòria de les activitats d’esports i de lleure de l’exercici 

vençut. 

 

S’adjunta presentació. 

 

 

4.- Aprovar, si s’escau, els comptes anuals amb el balanç i el compte d’ingressos i 

despeses i la memòria de l’any 2023.  
 

El Sr. Ferran Delgado, tresorer de la Federació ACELL presenta el compte de pèrdues i 

guanys de l’exercici econòmic 2023. S’adjunta document. Comenta les següents comptes: 
 

- Recuperació participació esportistes competicions (puntuals i regulars) la qual cosa, 

ha suposat un increment d’ingressos superior al previst. (701-702). 

- Increment participació usuaris activitats lleure i vacances del previst. (701-702). 

- Recuperació quotes abonament CEM Mundet pre-Covid (increment ingressos) 

(705). 

- Increment subvencions públiques, sobretot per la SGE (canvi a bianual)  i Drets 

socials (740). 

- Increment de la despesa de compres de productes i serveis, resultat sobretot de 

l’increment de l’activitat esportiva i de lleure/vacances (600 a 609). 

- Contenció de la despesa de RRHH (640 a 649). 

- Disminució de la despesa d’estructura (altres despeses explotació, si no comptem 

la donació ) (Capítol 7). 

- Donació de 380.000 euros, per a la constitució de la Fundació ACELL. 

- Assoliment del resultat econòmic previst (sense Jocs), aconseguint una lleu millora. 

- Millora del resultat dels Jocs, la qual cosa ha possibilitat la devolució d’una part 

important de la quota (100€) que van pagar els esportistes per a la participació al 

Jocs.  

 

El Sr. Valera demana si el retorn dels 100€ era pels clubs o pels esportistes donat que 

semblava hi havia hagut algun incident. 
 

S’aprova per unanimitat els comptes anuals amb el balanç i el compte d’ingressos i 

despeses i la memòria de l’any 2023. 

 

S’adjunta document 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

5.- Aprovar, si s’escau, les noves quotes establertes pel pagament de les llicències i 

altres conceptes de la temporada vinent. 
 

Es trasllada el següent acords de la Junta Directiva per a ser aprovat per l’Assemblea: 
 

Es proposa mantenir les quotes de la temporada 23-24 fins als desembre del 2024 i valorar 

noves quotes a partir del gener del 2025 (Pla Estratègic) 

 
S’informa que a finals de setembre està previst celebrar una Assemblea General 

Extraordinària on principalment es presentarà el Pla Estratègic amb el pressupost bianual i 

es valorarà i es farà una nova proposta de les quotes que seran ara per any natural (2025). 

 

S’aprova per unanimitat dels presents.  
 

 

6.- Aprovar, si s’escau, el pressupost econòmic de la Federació Catalana d’Esports 

per a Persones amb Discapacitat Intel·lectual (ACELL), per a l’exercici vigent. 
 

El Sr. Ferran Delgado presenta el pressupost de l’any 2024 (s’adjunta document), tot 

indicant que s’ha seguit una línia moderada i conservadora. 

 

En fa una explicació tot indicant: 

- Manteniment dels ingressos d’activitat (activitat esportiva i de lleure/vacances) 

davant del canvi de política de subvencions (drets socials). (702 i 703). 

- Disminució de les subvencions públiques, com a resultat de la disminució de les 

subvencions, especialment de Drets Socials (de 200.000 a 80.000). (740). 

- Reducció de la despesa de compres de serveis i productes, com a resultat del canvi 

d’activitats de Lleure provocat pel format de subvenció de Drets Socials. Capítol 4. 

- Increment de la despesa de RRHH, com a resultat activitat no realitzada l’any 

anterior per l’existència del Jocs i previsió increment nou conveni. Capítol 6. 

- Previsió d’una aportació a la Fundació ACELL entorn als 220.000 euros. (659). 

- Disminució del resultat previst respecte a l’any 2023. 

- Previsió d’un resultat econòmic, suficient per garantir la devolució de capital per a 

l’any 2024 (106.109 € devolució capital vs. 102.125 € excedent tresoreria). 

 

S’aprova per unanimitat el pressupost econòmic per l’exercici 2024 

 

S’adjunta document 

 

 

7.- Aprovar, si s’escau, el Programa Anual i el Calendari Esportiu Oficial de la 

Federació Catalana d’Esports per a Persones amb Discapacitat Intel·lectual 

(ACELL), per a l’any 2024. 
 

El Sr. José Manuel Algeciras presenta el calendari esportiu oficial per a l’any 2024, tot 

indicant que, per les dates en que ens troben, el 75% d’aquest ja està realitzat o confirmat  

 



 

 

 

 

i un 25% (que correspondria al període d’octubre a desembre 2024) està amb previsió de 

l’aprovació de les juntes territorials. 

El Sr. José Manuel Algeciras informa que s’està treballant per a celebrar els propers  Jocs 

a l’octubre de l’any 2026. Es a dir 4 anys a comptar de l’any que tocava, no del l’any 2023 

que és quan s’han fet els darrers. Hi ha dues seus que estan treballant per a presentar-s’hi. 

Abans però, la nostra intenció es realitzar un Territori (prova pilot amb alguns esports i 

amb pernoctació) que seria a l’octubre del 2025. També s’està treballant per a que a les 

dues possibles seus es pugui celebrar un o dos campionats de Catalunya. 

 

Informa que s’han canviat algunes dates del campionats i ha variat l’ordre del campionat 

escolar, començant ara pel de Futbol en lloc de la Natació, a petició d’algunes escoles. 

 

Informa també que ha començat una lliga de pàdel amb molt èxit. S’intentarà trobar algun 

sponsor. També s’ha ampliat la lliga de bàsquet de la territorial de Tarragona. 

 

El Sr. José Manuel Algeciras informa que aquest any 2024 el Campionat Territorial de 

Tarragona d’Atletisme, tal i com es va acordar en Junta Directiva,  ha esdevingut el 

Memorial Carme Saldaña d’Atletisme, en honor a la presidenta de la Territorial de 

Tarragona que va traspassar a principis d’any.  

 

S’aprova per unanimitat el Programa Anual i el Calendari Esportiu Oficial de la Federació 

Catalana d’Esports per a Persones amb Discapacitat Intel·lectual (ACELL), per a l’any 

2024. 

 

 

8.-Aprovació de la Memòria anual del Compliance 2023 
 

En absència de la Sra. Leonor Castillo, membre de la Junta Directiva i persona que  dirigeix 

i treballa el Compliance de la Federació ACELL, pren la paraula el Sr. José Manuel 

Algeciras. 

Indica que l’any 2023 ha estat molt tranquil. El  comitè de Compliance va acordar l’adopció 

de nous protocols relacionats amb l’assetjament sexual, aprovant protocols que tractin 

aquesta qüestió de manera exclusiva. 

A aquests efectes, van aprovar 3 protocols, dos d’ells específics contra l’assetjament, un en 

cas de menors i l’altre pels adults. El tercer, un específic contra l’assetjament entre persones 

treballadores. 

Es va remetre tota aquesta documentació a les persones treballadores de la Federació 

ACELL. 

Així mateix es va reprendre la qüestió relativa als cartells en instal·lacions esportives i 

oficines de la Federació ACELL, per tal de recordar als usuaris i membres d’aquesta 

federació la importància de tenir una conducta correcta i evitar qualsevol que pugui ser 

considerada com assetjament sexual. Es va aprovar elaborar els mateixos. 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

Finalment, en la darrera reunió del 2023 es va aprovar que de cara al 2024, i a través de la 

UFEC, s’actualitzaria a la recent normativa d’àmbit europeu el canal intern de denúncies 

de la federació (o canal ètic), així com es duria també a terme una actualització dels 

continguts dels protocols de la Federació ACELL. 

 

 

El Comitè de Compliance preveu que al llarg del 2024 es puguin implementar els nous 

protocols actualitzats, així com el nou canal intern de denúncies, tal i com s’ha exposat en 

l’últim paràgraf del darrer apartat. 

 

S’aprova per unanimitat la Memòria anual del Compliance 2023. 

 

S’adjunta document. 

 

9.- Ratificació de càrrecs de la Junta Directiva. 
 

Es traslladen els darrers acords de la Junta Directiva de la Federació Catalana d’Esports 

per a Persones amb Discapacitat Intel·lectual -ACELL, per a ser aprovats i que detallem a 

continuació: 

 

- Canviar el nom de la Junta Territorial de Tarragona per Junta Territorial de 

Tarragona i Terres de l’Ebre. 

- Nomenar a la Sra. Mayte Lleti nova presidenta de la Territorial de Tarragona i 

Terres de l’Ebre. 

 

Es ratifiquen per tant tots els canvis de la Junta Directiva realitzats i detallats anteriorment.  

 

10.- Altes i baixes de centres durant l’any 2023 
 

El Sr. Manel Algeciras exposa les entitats que han causat baixa i s’han donat d’alta a la 

Federació durant l’any 2023. 

 ALTES: 

- ASSOCIACIÓ BÀSQUET VENDRELL 

- ESCOLA E.E. CAN VILA 

- FUND.HOSPITALARIA ORDRE  

- ASSOC. PRO-INCLUSIVE SPORTS TARRAGONA 

- FUND. BALONMANO GRANOLLERS 

  

BAIXES: 

- FUND. BALONMANO GRANOLLERS 

- FUND. TALLERS GUINARDÓ 

- ESCOLA LEXIA  

- FUNDACIÓ LLUÏSA OLLER 

- ASSOC. PER LA INCLUSIÓ SANTA OLIVA 

 

CANVI ENTITAT JURIDICA: 

- ASSOC. COUFAR DE LLEURE RUBRICATUS CLUB per ASSOC. TEMPS LLEURE 

RUBRICATUS 

 



 

 

 

 

 

 

11.- Torn obert de paraula 

 

El Sr. Toni Valera demana que sigui cada Club qui autoritzi prèviament als jugadors la 

seva participació a la selecció, per participar en diferents esdeveniments esportius, abans 

que siguin  convocats per la Federació ACELL. Segons comenta, s’han donats casos de 

jugadors que han estat seleccionats i que no han entrenat durant l’any. Opina que potser no 

cal tenir el millor equip, però cal donar l’oportunitat a altres jugadors a participar. 

 

Finalment la Sra. Pepa Muñoz pren la paraula i agraeix novament l’assistència de totes les 

persones presents i dona per finalitzada la reunió, sent les 20:30h., amb la qual cosa com a 

Secretari estenc aquesta acta. 

         

 

 

 

   Vist i plau     El Secretari  

        Presidenta 

 

 

 

 

 

 

 

   

Sr. Serapi Colombo    Sr. Toni Valera  

President del Club Solc   President del Club Màgics 
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